

## Protokoll Skärholmens råd för funktionshinderfrågor

**Tidpunkt:** 2015-11-18, kl. 13.30 - 15.30

**Lokal:** Österholmen-Västerholmen, Bodholmsplan 2, plan 7.

**Lotta Rosenström**  
Ordförande

**Margareta Jonsson**  
Justerare

### Närvarande:

Karin Rask	HSO/ FHLIS
Stig-Joeran Samuelsson	DHR
Margareta Jonsson	HSO/SDF
Lotta Rosenström	HSO/ FUB

### I tjänsten:

Maria Nilsson, sekreterare, Beställarenheten ÄO-FH  
Andreas Thorstensson, avdelningschef Skärholmens SDF  
Kristina Andersson, enhetschef Högsätra och Bysätra LSS-  
bostäder

### Anmält förhinder:

Mikael Erdefelt HSO

### §1 Mötets öppnande

### §2 Presentationsrunda

### §3 Godkännande av dagordning

Dagordning godkänns.

### §4 Val av justerare

Margareta Jonsson väljs att justera protokollet tillsammans med ordförande.

### §5 Föregående protokoll

Föregående protokoll godkänns och läggs till handlingarna.

## §6 Information från förvaltningen

Kristina Andersson informerar om gruppboendena där hon är enhetschef; två boenden med sex personer i varje. Bostäderna byggdes 2009, varje lägenhet har en yta om ca 50 m<sup>2</sup> och det är de som står i Stockholms stads kö som kan bli aktuella att bo där. Hon berättar att de boende till största delen har neuropsykiatriska funktionshinder, varierande från att behöva hjälp med i stort sett allt till att ta sig till daglig verksamhet (DV) med tunnelbana själv. Åldersgruppen är från 18 år och uppåt. Alla boende har insatsen DV, men utöver det arbetar man mycket med att stärka möjligheten för individen att följa sin egen vilja. Detta har skett med anpassning av personalens schema. Man har arbetat mycket med information och uppföljning gentemot de boende och deras anhöriga, något som varit mycket uppskattat. Rådet frågar om kompetenshöjning för personalen. Kristina svarar att det satsas mycket på det och personalen erbjuds fortbildning löpande, för närvarande bl.a. om våld i nära relationer.

Andreas Thorstensson informerade om arbetet med VP 2016. Han utgick från mailet som rådet sänt Andreas innehållande olika förslag till aktiviteter kopplade till VP 2016. Han konstaterade att allt inte går att uppfylla men följande punkter ville han lyfta särskilt:

*Läссatsning inom LSS-bostäderna.* Förvaltningen ska undersöka och utreda hur det fungerar idag. Rådet gm Lotta uttrycker besvikelse över att fler delar av deras förslag inte återfinns i VP. Andreas menar att de inte vävs in som helt separata delar i VP, men att de kan bakas in i nämndmålen. Enheterna har inte börjat med sina VP och det är troligare att rådets punkter återfinns där. Enheternas planer ska vara färdiga först i februari. Enheternas planer kommer inte att synas offentligt, men kan redovisas om rådet så önskar.

*Förbättrade möjligheter att delta i fritidsverksamhet* är nästa punkt Andreas har markerat särskilt i rådets förslag.

*Mer integrerad DV i det övriga samhället.* Detta är något som förvaltningen arbetar med. En tanke är att hitta en DV som liknar en vanlig arbetsplats för att träna på att vara i en sådan miljö och sedan kunna slussas ut i arbetslivet. Innehållet i DV ses över för att den nya generationens önskemål ska tillgodoses. De unga vill ha DV mer liknande vanliga arbeten. Andreas upplyser om att brukarna generellt är nöjda med DV men att innehållet behöver moderniseras, t.ex. behöver IT bli en större del av verksamheten. Lotta uppmanar till mer kreativt tänkande kring DV och vad man

kan nyttja funktionsnedsattas kapacitet till. Hon nämner återvinning, återbruk och städning som exempel.

*Genomförandeplaner i assistansverksamheten* arbetas med för närvarande.

Rådet önskar ta del av enheternas VP:er för att se hur man arbetar med rådets förslag där och meddelar även att rådet gärna deltar i framtagandet av VP:er för enheterna.

Kristina och Lotta informerade om workshopen om tillgänglighet den 11 november 2015. Den uppkom som ett svar på brukarenkäten från Skärholmens SDF som går ut till alla LSS-boenden i stadsdelen. Där framgick att information från stadsdelen upplevdes som svår att förstå och var en punkt där stadsdelen fick låga betyg från de boende. På workshopen nämndes svårigheter att bedöma när man ska gå över gatan när ljussignalerna är släckta. Rätt belysning är också av vikt – är det ordentligt upplyst upplever man vägen som säker att gå. Det är viktigt att verkligen tänka till när man ska utforma den allmänna miljön så att alla medborgare känner sig bekväma. Framförandet av fordon på gång- och cykelvägar togs också upp som ett problem. Ett förslag för att komma till rätta med detta är att undersöka möjligheten att sätta upp bommar och/eller gupp. Slutligen diskuterades problemet med bristfällig snöskottning. Rådet menar att snöröjning måste prioriteras, kan man inte lita på att snöröjning utförs ordentligt så kommer funktionsnedsatta inte kunna röra sig i det allmänna rummet vintertid. Tillgänglighet i stadsdelscentrumen är en prioriterad fråga – ett centrum måste byggas och rustas med tillgänglighet för alla i åtanke.

Slutsatsen av workshopen är att frågorna måste arbetas vidare med. Det kommer att bli ett nytt möte på samma tema till våren.

Karin Rask har träffat Anette Pettersson, Brottsförebyggande rådet. Anette vill att rådet ska delta i samarbete kring våld i nära relationer – ett samarbete med polisen. Rådet önskar att hon bjuds in till nästa möte för att informera om sitt arbete och hur rådet kan bidra i det arbetet.

**Skärholmens stadsdelsförvaltning**  
Socialtjänsten-Beställarenheten ÄO-FH

Bodholmsplan 2  
Box 503  
127 26 Skärholmen  
Växel 08-508 24 000  
maria.e.nilsson@stockholm.se  
www.stockholm.se

## **§7 Föredragningslista till nämndsammanträde**

Ledamöterna meddelar att det är problem med att få nämndhandlingarna i pappersform. Samtliga ledamöter önskar föredragningslistan i mailform. Vidare finner ledamöterna det omöjligt att skriva ut dokument från länkarna till Insyn. Rådet

önskar att tjänstemännen tittar närmare på detta då det är svårt att ge synpunkter på handlingarna om de kommer för sent eller inte alls.

### **§8 Skrivelser och rapporter**

Det har inte inkommit några skrivelser.

Margareta och Lotta deltog i möte med Hägersten-Liljeholmen, Älvsjö och Skärholmens funktionshinderråd. Man pratade om hur man kan utveckla samarbetsformer råden emellan. En fråga som togs upp är den om assistansersättning, en prioriterad fråga för samtliga nämnder. Ett samarbete för att sätta press på Försäkringskassan i denna fråga kom som ett förslag. Vidare kom ett förslag om att lyfta folkhälsofrågan för funktionsnedsatta, då gruppen generellt har sämre hälsa än övrig befolkning. Råden informerade varandra om vad de arbetat med. Liljeholmen har t.ex. inventerat samtliga stadsdelscentrum och skicka en rapport till sin nämnd. Man tog i samband med detta upp problemen med privat ägda stadsdelscentrum och hur man kan komma åt tillgänglighetsproblematiken på privat ägd mark. Nytt gemensamt möte med de olika stadsdelarnas råd kommer att ske till våren, till dess har råden i uppdrag att inventera ledsagning – hur många har insatsen och hur bedömer man ansökan om insatsen? Rådet önskar att Anderas Thorstensson till nästa möte sammanställer en PM med statistik om ledsagning samt kriterierna för när det beviljas. Rådet önskar att han bjuds in för att svara på rådets frågor kopplade till detta.

### **§9 Inkommande post**

Det har inte inkommit någon post till rådet. Margareta undrar varför de tidskrifter som rådet fick förut inte kommer längre. Främst var det tidningar från intresseorganisationer. Maria ska undersöka saken och återkomma.

### **§10 Övriga frågor**

Medarbetare som har lönekonto hos annan bank än Nordea och Swedbank får i nuläget sina lönebesked i PostNords tjänst ePostboxen. Efter årsskiftet stängs ePostboxen och ny tjänst för e-lönebesked blir Kivra. Ledamöterna menar att den nya rutinen skapar viss förvirring och efterfrågar lönebesked i pappersform. Maria ska undersöka möjligheten till pappersavisering.

Mötetider för 2016. Önskemål kom att byta dag från onsdag som har varit mötesdag under 2015. Rådet skjuter upp beslut i frågan till decembermötet.

Sekreteraren ombeds skicka en uppdaterad mail- och adresslista för rådets ledamöter.

Lotta visar Älvsjö funktionshinderråds infoblad. Skärholmen borde också ha ett och Maria ombeds undersöka möjligheten till att få trycka en sådan på stadsdelen.

### **§11 Mötet avslutas**

Vid tangentbordet

Maria Nilsson

Protokollet godkänns och justeras 2015-11-18